
Lausunto koskien liikennemerkkien 
uudelleensijoittelua taajama-alueella (§4) 
 
Esityslistan mukaan Rautalammin kunnan teknisen lautakunnan on määrä käsitellä 
kokouksessaan 30.1.2025 liikennemerkkien uudelleensijoittelua taajama-alueella (§4). Samassa 
suunnitelmassa on esitetty myös Opintien katkaisua liikenteeltä. Me kulttuurikorttelin toimijat 
haluamme lausua mielipiteemme asiasta, sillä esitetyt toimenpiteet vaikuttavat keskeisesti 
ympäristöön, jossa toimimme ja jossa haluamme pitää huolta asiakkaidemme turvallisuudesta.  
 
Ehdotus Opintien katkaisemisesta Uimalantien risteyksen kohdalta on hyvä. Myös me uskomme 
sen lisäävän alueen turvallisuutta, erityisesti jalankulkijoiden kannalta. 
 
Olemme kuitenkin hyvin huolissamme tämän muutoksen vaikutuksista Uimalantien yläosan eli 
Kuopiontien puoleisen pään liikenteeseen. Kesällä Uimalantien yläosassa, on hyvin paljon 
jalankulkuliikennettä ja lisääntyvä autoliikenne heikentäisi alueen turvallisuutta. 
 
Olemme toimineet tällä alueella pitkään ja oman kokemuksemme pohjalta uskomme, että 
Opintien katkaisu lisäisi entisestään Opintieltä Kuopiontielle, Uimalantietä pitkin tapahtuvaa 
autoliikennettä. Tiellä on jo nyt ajoneuvolla ajon kieltävä liikennemerkki, mutta sen teho tuntuu 
kovin vähäiseltä. Emme usko kieltomerkkien olevan riittävän järeä keino jatkossakaan.  
 
Ehdotammekin, että mikäli Opintie katkaistaan liikenteeltä, sama toimenpide tehtäisiin myös 
Uimalantielle. Sopiva paikka Uimalantien katkaisulle olisi Opintien ja Uimalantien risteys. Tällöin 
kaikki liikenne Uimalantien yläosan kiinteistöille tapahtuisi Kuopiontien suunnasta.  
 
Lisäksi olemme sitä mieltä, että sekä Opintien että Uimalantien osalta olisi järkevää, että tie 
katkaistaisiin vain autoliikenteeltä, ei jalankulkijoilta ja pyöräilijöiltä. 
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